

## Franckesche Stiftungen zu Halle

### B. Martini Lvtheri Methodvs Stvdii Theologici Interprete Hieronymo Wellero

Weller, Hieronymus

Wittenberg, MDCCXXVIII.

VD18 13415522

§. XI. Tertium: de semovendis a concione popularibus paradoxis et  
plausibilibus.

---

#### Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

#### Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-218875

ria Dei laedi possit, aut piae mentes conturbari.

§. XI.

*Tertium: de semouendis a concione popularibus paradoxis et plausibilibus.*

Tertio operam det, non ut popularia, paradoxa et plausibilia dicat, sed pia, utilia et necessaria tradat: et, in hoc summis animi viribus incumbat, ut pavidas conscientias erigat, et confirmet; ferrea autem et adamantina pectora comminationibus divinis terreat, ac impenitentes frangat.

§. XII.

*Quartum: de semouenda a concione vanitate, iocatione et contumelia.*

Quarto caueat, ne bellis et concinnis dicteriis, seu scommatibus, quae Paulus *εὐτραπείας* vocat, auditorum aures demulcere videatur; nec atrocibus,

con-

---

autem iam, his nouissimis temporibus, Epicureismas incipit mirum in modum incrementa sumere, sicut Petrus et Paulus apostoli praedixerunt, in suis epistolis: concionatores hac extrema mundi senectae,

dili-